
Zápis 
ze  17. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 16. 6. 2015 

 
Přítomno dle prezenční listiny: 17 
 
Omluveni: doc. Cibulka, Ing. Fišer, Ing. Vlach, Ing. Lanč, Ing. Vrána, doc. Macák 
Nepřítomen: Ing. Kučerová 
 
 
Hosté: Ing. Chválná, prof. Bělohlav, prof. Melzoch 
 
Úvodem AS schválil program jednání 
 
 
Program: 
 

1. Výroční zpráva o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření VŠCHT Praha za rok 2014 
2. Změna statutu FCHI 
3. Změna statutu FCHT 
4. Změna studijních předpisů 
5. Změna organizačního řádu 
6. Informace o smlouvě s ČSOB 
7. Věcné břemeno ČEZ v TPK 
8. Různé 

a) Pedagogický výbor – náměty k diskuzi 
b) Nominace Ing. M. Lanče do výboru na Cenu Jana Opletala 
c) Informace z KR 
d) Tisk závěrečných prací 
e) Příprava volby kandidáta rektora 

 
 
Ad 1. 
Prof. Melzoch  informoval,  že obě  zprávy byly  schváleny  Správní  radou VŠCHT na  zasedání 
dne  2.  6.  2015.  AS  byl  s  oběma  zprávami  seznámen  v dostatečném  časovém  předstihu, 
zprávy  byly  projednány  ve  výborech,  všechny  připomínky  členů  senátu  byly  do  zpráv 
zahrnuty.  
AS schvaluje obě zprávy 17 – 0 – 0 
 
Ad 2. 
Změny ve statutu FCHI byly schváleny Akademickým senátem FCHI dne 19. 5. 2015. Změny 
se  týkají  souladu  se  Statutem  VŠCHT  Praha  a  zrušení  ústavu  ekonomiky  a managementu 
chemického  a  potravinářského  průmyslu  jako  součásti  FCHI  s odloženou  účinností  ke  dni 
14. 9. 2015.  
Schváleno  17 – 0 – 0 
 



Ad 3. 
Předseda  senátu  FCHT  Ing. Kouřil předložil návrh  změn  statutu  FCHT.    Jedná  se o  zrušení 
Studijního a výukového centra Most‐Velebudice jako součásti FCHT, anglických názvů ústavů 
a o změnu odkazů na platný Statut VŠCHT Praha.  
Schváleno 17 – 0 – 0 
 
Ad 4. 
Pror. Bělohlav informoval, že se jedná spíše o formální změny a změny spojené se zrušením 
Studijního a výukového centra Most‐Velebudice a zřízením Univerzitní centra VŠCHT Praha – 
Unipetrol v Litvínově. 
Schváleno 17 – 0 – 0  
 
Ad 5.  
Ing.  Chválná  informovala  o  jediné  změně  proti  verzi  Organizačního  řádu  předložené  na 
minulém  zasedání  AS,  která  se  týká  změny  názvu  ústavu  ekonomiky  a  managementu 
chemického  a  potravinářského  průmyslu  na  katedru  ekonomiky  a  managementu  a  její 
převedení z FCHI  pod Celoškolská pracoviště, s účinností od 14. 9. 2015. 
Schváleno 17 – 0 – 0 
 
Ad 6. 
Vzhledem  k nutnosti  předfinancování  projektu  KvaLab,  byla  s ČSOB  uzavřena  smlouva  o 
poskytnutí  kontokorentního  účtu  (do  4/2016),  pro  případ,  že MŠMT  neuhradí  dostatečně 
včas  vynaložené  prostředky.  Dohodnutá  úroková  sazba  je  0,62  %.  Čerpání  se  v případě 
nutnosti předpokládá v posledním čtvrtletí roku 2015. 
 
Ad 7. 
Senát bere se souhlasem na vědomí Smlouvu o zřízení věcného břemene ‐ služebnosti s ČEZ 
Distribuce  a.  s.  se  sídlem  v  Děčíně,  jejímž  předmětem  je  zřízení  a  vymezení  věcného 
břemene ‐ osobní služebnosti ‐ zřízení umístění a provozování zařízení distribuční soustavy 
na pozemcích VTP Kralupy. 
17 – 0 – 0  
 
Ad 8. 
a) prof. Bělohlav se vyjádřil k námětům pedagogického výboru:  
- Plánovaná podpora  výuky  jazyků  zahrnuje  rozšíření  výuky  ze dvou na  čtyři  semestry 

s průnikem do magisterského studia, zaměření na výuku odborného jazyka a zavedení 
kurzů  pro  získání  certifikované  zkoušky  z angličtiny  a  němčiny.  Pro  realizaci  tohoto 
záměru by bylo nutno zvýšit stávajících 8 úvazků na katedře jazyků o 2‐3 úvazky. Bylo 
zmíněno  zavedení  elektronické  opory  ve  formě  programu  LMS Moodle  pro  potřeby 
výuky odborné angličtiny.  

- Regulace  počtu  předmětů  je  plně  v kompetenci  fakult,  vyřazení  zcela  nefunkčních 
předmětů  nebo  předmětů  s mizivým  zájmem  studentů  bude  řízeno  Pedagogickým 
oddělením. 

- Stávající  studentská anketa hodnocení výuky  je  zastaralá, hodnocení  se účastní malý 
počet  respondentů  (18‐20  %).  Pracovnice  Filozofické  fakulty  UK  byly  požádány  o 
vypracování návrhu  ankety,  v září  t.  r. by měla být  k dispozici nová  verze dotazníku, 
zvažuje se také forma motivace studentů k vyplňování dotazníků. Dotazník by měl mít 



uplatněné i mimo oblast pedagogiky (např. hodnocení společenských akcí pro studenty 
na  VŠCHT  Praha),  na  jeho  celkové  koncepci  by  se  měli  podílet  i  studenti.  V září 
prorektor pro pedagogiku předloží návrh ankety pedagogickému výboru AS VŠCHT. 

- Strategie rozdělení peněz do  laboratoří – od roku 2014  jsou prostředky převáděny na 
fakulty.  

- Agenda  spojená  s pedagogickými  záležitostmi,  které  se  týkají  zahraničních  studentů, 
přechází od nového akademického roku pod pedagogické oddělení. 

- Hodnocení  aktivit  ukázalo  velmi  různorodé  výsledky  pedagogické  zátěže  pracovníků 
školy,  hodnocení  by  mělo  sloužit  jednak  k sebereflexi  a  také  jako  informace  pro 
vedoucí  ústavů  a  jako  nástroj  pro  zkvalitnění  činností.  Snahou  je,  aby  údaje 
v hodnocení byly propojeny  s ostatními  informačními  systémy,  tak aby  zátěž  spojená 
s vyplňováním dotazníku byla co nejnižší. 

 
Senát se k tomuto tématu vrátí na svém zasedání v září. 
 
b) Do výboru Ceny Jana Opletala, byl za VŠCHT nominován předsednictvem AS Ing. Marek 

Lanč.  Cenu uděluje Studentská komora Rady VŠ. 
c) Prof. Valentová informovala o jednání KR. 
d) Objevily  se  ojedinělé  stížnosti  na  tisk  diplomových  prací  v tiskárně  KANAG.  Pror. 

Bělohlav spolu s Ing. Dibuszovou konstatovali, že se  jedná o  jedinečnou možnost,  jak 
lze tisknout a vázat kvalifikační práce v této kvalitě a ceně. 
Celkové hodnocení je spíše pozitivní. 

e) Prof. Valentová informovala, že k 31. 12. 2015 končí volební období rektora, na příštím 
zasedání  tedy  bude  jmenována  komise  pro  volbu  kandidáta  na  rektora  a  projednán 
harmonogram voleb.  

 

Příští zasedání 15. září 2015 

 

Zapsala: K. Wildová                                                                     Za správnost: prof. Valentová 



 
Prezenční listina 

17. zasedání AS VŠCHT Praha dne  16. 6. 2015 
 
 

 Jméno Podpis 

Akademičtí pracovníci 
1 Ing. Jan Bindzar, Ph.D.             přítomen 

2 doc. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. omluven 

3 prof. Ing. Kateřina Demnerová, CSc. přítomna 

4 Ing.  Ladislav Fišer, Ph.D. omluven 

5 Ing. Irena Hoskovcová, CSc. přítomna 

6 Ing. Irena Kučerová, Ph.D. nepřítomna 

7 doc. Ing. Jan Macák,  CSc. omluven 

8 Ing. Daniel Maxa, Ph.D. přítomen 

9 RNDr. Pavel Pokorný, Ph.D. přítomen 

10 Ing. Aleš Rajchl, Ph.D. přítomen 

11 doc.  Ing. František Skácel, CSc. přítomen 

12 Ing. Lenka Schreiberová, CSc. přítomna 

13 prof. RNDr. Petr Slavíček, Ph.D. přítomen 

14 doc. Ing. Pavel Ulbrich, Ph.D. přítomen 

15 prof. RNDr. Olga Valentová, CSc. přítomna 

16 doc. Ing. Jan Vídenský, CSc. přítomen 

   

 

17 Ing. Blanka Pančíková                             (FPBT) přítomna 

18 Ing. Jana Poláčková                                 (FTOP) přítomna 

19 Ing. Hynek Moravec                               (FCHT)  přítomen 

20 Ing. Ivo Marek                                         (FCHT)  přítomen 

21 Ing. Daniel Randula                                 (FTOP) přítomen 

22 Ing Jiří Vlach                                           (FPBT)  omluven 

23  Ing. Marek Lanč                                      (FCHI)  omluven 

24 Ing. Jiří Vrána                                           (FCHI) omluven 

                                    

 
 


	zápis ze 17. zasedání AS VŠCHT Praha ze dne 16. 6. 2015
	17  zasedání

